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 29ון •  גלי  התשפ" בהעלותך-נשא פרשת•   הכוונת הרבנים הגאונים שליט"אב  •  סודות הבית היהודיועובדות מגדולי ישראל ביפסקים 

מורינו זכינו לשמוע את דברי לא תגורו מפני איש. 

הגאון רבי מנחם מנדל לובין שליט"א שוב ושוב 

אף אחד לא חת מ, וב"ה הרב בנושא כיסוי הראש

ואומר את האמת אע"פ שלא תמיד זה פופולרי 

לפניכם כמה ציטוטים  .מה"ציבור"בעיני חלק 

  .עם מקורותיהם הנפלאיםמדבריו 
 

 שאלה נוקבת של ילדה תמימה

בכנס חיזוק לאברכי  הכואביםנתחיל בדבריו 

ישיבת מיר בבית הכנסת פינסק קרלין ירושלים 

הפאות של ": תשפ"איום שני פרשת ויצא ז' כסלו ב

הדורות הקודמים היו עשויים בצורה שפחות 

מושכת... אבל בהתקדמות של העולם היום, 

שהדברים השתנו ולא לטובה, שפני הדברים הם 

 לעשות את הפאה כמה שיותר בצורה טבעית. 

כולם מבינים שלא יתכן בעולם שהתורה כותבת 

 ופרע ראש אישה, וחז"ל אמרו שצורה של אשה

]של הפאות להיות עטופה, אז הצורה הזאת 

הכי נוגדת את ההלכה, גם לילדות קטנות בזמנינו[ 

אף אחד לא נותן ללכת עם שער  -פחות מבת מצוה 

עד שילדה תמימה,  -פרוע, עם שער פתוח לגמרי 

שאלה בתמימותה: אמא, מתי לי גם כן יהיה 

מותר ללכת עם שער פתוח, רק כאשר אני 

זה שאלה של ילדה תמימה, אבל היא  אתחתן?...

 "נוקבת מאוד. איך יתכן בעולם שנגיע לכזה מצב!?

 

 למעשה מה עדיף, פאה או מטפחת?

לא מעט מהקהילות נמצאים בבלבול בסוגיא עקב 

"שמועות" שיש עדיפות להליכה עם פאה עקב כל 

מיני סברות קלושות שכמובן הופרכו )ראו 

בקונטרס דעת הגדולים, ניתן לקבל במערכת( 

מורנו שליט"א חוזר על הדברים בצורה בהירה ולא 

"וכל שכן המכסות שער כל  מותיר מקום לספקות:

ראשן במטפחת או בכובע שמשיבים בזה קדושת 

העם לגבולו ואשרי חלקם, ובזכותן יסור כל נגע 

שבט ממכתב ב) ומחלה ותקרב גאולתנו במהרה"

 (51תשע"ז. הובא בקונטרס סגולה מכל העמים עמ' 

בכנס צניעות הלבוש וכיסוי כמו כן אמר הרב 

כסלו -הראש שע"י מפעל הלכתא ירושלים

תשפ"א: "וכל אחת שיכולה להתחזק, כמו 

שהזכירו כאן בכיסוי של כובע ומטפחת בתנאי 

 .שלא יראו השערות, בודאי שברכה על ראשה"

 

 מוריד הרבה קטרוג

בדבריו לכינוס 'טפח מעל' שהתקיים לאחרונה 

'כינוס : "דברים חוצבי להבות בירושלים אמר הרב

 לצדיקים זה הנאה להם ולכל העולם' כך כתוב

 בחז"ל, וכפי ששמעתי שמתכנסים לחיזוק במצות

כיסוי הראש, והרבה נשים קבלו על עצמם 

בזה, לכסות את הראש במטפחת, שזה  להתחזק

מאד, בפרט במצב של היום שהפאות  חשוב

ומתדרדרות, הכינוס בעצמו יש בו  מתדרדרות

 קידוש השם.

 אין ספק שזה חיזוק עצום לעם ישראל, כל אישה

יהודייה שמכסה את ראשה כמו שצריך, ברור שזה 

הרבה קטרוג, הקב"ה אוהב את עם ישראל  מוריד

הבנות שלו, וכשבנות  אוהב את הבנים שלו את

 ישראל מתנהגות בצניעות בשונה מכל העולם זה

 ממש קידוש ה'. 

היו נראות אמותינו הצדקניות וכולנו יודעים כך 

היא ההנהגה הראויה, נכון שהיו זמנים  שכך

 עדכונים

 מהפכה בבתי ספר וסמינרים

 המהפכה בכיסוי הראש מגיעה גם למקומות מפתיעים:

קו הישועות החדש הביאו סיפור המלמד על כך  בעלון

שיותר ויותר מורות מקפידות על כיסוי הראש כדבעי. וזה 

(: 4-7)שלוחה  209לשון הסיפור מתוך קו הישועות מס'  

"בתי מורה בבית הספר וכל המורות החליטו שהן עוברות 

נשים  ,, שמעתי מבתי ומאוד התפעלתימפאה למטפחת

ניתן להאזין ) השקיעו הרבה כסף בשביל הצניעות..."

 (2שלוחה  074-796-2285בקו ליבי ער לפרטים המלאים 

 

 סדרה היסטורית ללא תשלום

מיוחדים בנושא  שיעוריםבימים אלו מתקיימים סדרת 

היהודית, השיעורים מבוססים  הבהיסטוריכיסוי הראש 

על פי חז"ל ראשונים ואחרונים. ניתן להאזין לסדרה ללא 

 .7-3תשלום בקו ליבי ער שלוחה 

 

 שיעור מיוחד מהגאון רבי אפרתי שליט"א

ניתן להאזין לשיעור מיוחד בנושא תקרובת עבודה זרה 

מהגאון הגדול רבי יוסף אפרתי שליט"א,  נכריותהות אבפ

השיעור נמסר בטוב טעם ודעת. ניתן להאזין בקו ליבי ער 

 הנ"ל. 

 
 תגובות

 שרייבר שליט"א י"בהגרראש הישיבה לרפואת מורינו 

תודה לדעת גדולים על העלון המיוחד. מצפים לו מידי 

 שבוע!!

 י"בבימים האחרונים התדרדר מצבו של רבינו הגר

שרייבר שליט"א, הציבור נקרא להתפלל ולהעתיר 

ישראל בונים בן חיה רבי של  לרפואתו המלאה והשלימה

 .בתושח"י אמן בקרוב ממש רויזא

יש לי הצעה חשובה שבודאי תעשה רעש גדול בשמים. 

ראשי הארגון שמעודד ריבוי לימוד תורה שבנשיאותו 

עומד הרב שליט"א מתבקשים מעומק הלב לקבל על 

עצמם מכאן ולהבא לא להגריל פאות בקרב לומדי 

 ,המסגרת, הדבר מהווה ביזוי כבוד התורה לרב שליט"א

שבודאי אם היה יודע איזה פאות מזעזעות נמכרות כיום 

באותן סלוני הפאות שהארגון פרסם היה מסרב בתוקף 

 להגרלות אלו.

בטוח אני שאם יקבלו על עצמם את הדבר ואף יפרסמו 

ומי יודע, אולי  ,יתן זכות עצומה לרב שליט"אזה  ,זאת

 לבריאות איתנה בקרוב ממש. יחזור בזכותה
  אחד התלמידים

 

 "עזרה" למשפחות נזקקות?!

את ראשית רציתי להודות על העלון האיכותי אשר מכבד 

חכמים והדברים כתובים בשפה ברורה התלמידי כל 

 .ואצילית

רציתי להמליץ לכל מי שתורם לארגונים של צדקה 

לעשות שאלת רב האם לתרום לארגון ש"עוזר" לנשות 

 וד"ל ואכמ"ל. אברכים לקנות פיאות במחיר מסובסד

ומכאן אני פונה לאותו ארגון: מי שחכם ומבין יודע 

שהאסון בשמחת תורה תשפ"ד בא לעורר אותנו להתחזק 

בכמה דברים ובעיקר בצניעות, ראינו בחוש שהקב"ה 

כואב לו ספציפית הדבר הזה, האם לא מספיק הצרות 

שעם ישראל עבר בשנה וחצי האחרונות מאז שמחת 

 ?, האם תרצו להעמיס על עם ישראל עוד צרות ח"ותורה

יש מכתבים ברורים מגדולי ישראל מלפני עשרות שנים 

שכיסוי מטפחת עדיף וכל שכן בזמננו שהפאות נעשים 

בצורה טבעית יותר ויותר ואין סיכוי שגדול אחד בישראל 

מתיר את פאות זמננו, ואתם "עוזרים" למשפחות ללכת 

 נגד ההלכה? אתמהה?!

וכל זה חוץ מחילול שם שמים הכואב שהנה אברכים 

 נגד דברי גדולי ישראל.מעודדים 
  יוסף ש. בני ברק
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 דברי הגדולים

 רבי מנחם מנדל לובין שליט"א הגדול  מורינו הגאון 

ועל פי הדין ישנם  שנאלצו לשנות וללכת עם פאות,

 פאות שמותרות, אבל וודאי שאחרי המצב שנגרם

היום עקב ההתדרדרות שיש בזה עד שקשה 

עם ישראל בחלק הזה,  לראות את הקדושה של

 הרי שכל אחת שמתחזקת בעצמה ומכסה את

ראשה כמו שצריך זה קידוש ה' עצום, וברור 

ושפע וסייעתא דשמיא  שהדבר הזה מביא ברכה

 רוחנית וגשמית בלי ספק.

 

 
 מורינו הגרמ"מ לובין שליט"א

 

 סגולה בדוקה

מביא את הזוהר הקדוש  (סי' עה)המשנה ברורה 

שאינה מדקדקת בכיסוי  שאומר שח"ו אישה

לבניה  גורמת מסכנות לביתה וגורמתהראש, היא 

שלא יתחשבו בדור, ושהס"א ישרה בבית ח"ו, 

מרובה, אם היא נזהרת כמו שצריך  ומידה טובה

כשתילי זיתים  בכיסוי הראש עליה נאמר, "בניך

 סביב לשלחנך", הבנים שלה יהיו יותר חשובים על

כל שאר העולם, ובעלה מתברך בכל הברכות, 

בנים, עד כאן לשון הזוהר  בעשירות בבנים ובני

 שהמשנה ברורה מעתיקו, 

כל מיני סגולות להינצל, צריכים  אנשים מחפשים

ברוך הוא  לדעת שקיום התורה כמו שהקדוש

 רוצה זה מביא את הברכות האמיתיות, לכן כל אלו

ברוך ה' רואים  –שמתחזקות אפילו שיש בזה קושי 

 שהרבה כבר מתחזקים בזה,  סייעתא דשמיא

צריכים  הם –אמנם יש כאלו שעדיין קשה להם 

לדעת שכל תוספת חיזוק בזה אפילו בחלק 

מאוד גדולה, ואין ספק שכל  מהזמן, זה מעלה

בזה לעתיד  אשה שמתחזקת בזה היא לא תתבייש

אנחנו הרי יודעים שימי שנותינו שבעים  לבוא,

בגבורות שמונים שנה, בן אדם לא חי כאן  שנה ואם

אותו זה מה שמחכה לו  ך לענייןימה שצרו לנצח,

 אחר כך, איך הוא יראה את הדברים אז, הוא

יתבייש בזה או שהוא יתגאה בזה, ובזה אין שום 

שמתחזקות לכסות את הראש  ספק שכל הנשים

יהיו שמחות  כמו שצריך, כשהם יבואו לשמים הם

שהם עשו את הצעד הזה, וזה צריך לחזק אותם 

לכאן או לכאן, שיזכרו  פעם כשיש להם נסיון בכל

ע"כ  ."אחרי מאה ועשרים מה עומד להגיע להם

 .5הדברים כפי שהופיעו בגליון ושכנתי מס' 
 

נברך את מורינו שליט"א שבזכות עמידתו לסיום, 

האיתנה על קיום מצות כיסוי הראש כהלכה נזכה 

 ימים על ממלכתו עד ביאת גואל צדקשיאריך 

 במהרה בימינו אמן.

 
 ו? שלחו לנציטוט מענייןיש לכם  

 פרטי התקשרות מופיעים בתחתית העמוד



 

 מרן בעל ה'נתיבות שלום מסלונים זצוק"ל 

 
 "שטריימל על הראש"הפאות של פעם היו נראות כמו 

 )מדבריו בכנס לאברכים כ"ו חשוון תשמ"ב(
  

 רבי שלמה זלמן אויערבך זצוק"למרן הגאון 

  

אפילו אני  -"והפאות של פעם היו : תלמידו מרן המשגיח הגר"ד סגל שליט"א

? הוא אמר שזה אפילו עיוור היה רואה שזה פאה. למה -זוכר איך שהוא אמר 

 . היום הוא אומר, לא יודעים אם זה כן או לא" היה ממש קש היו רואים שזה קש

 )בשיחתו בישיבת מיר ביום ד' לסדר משפטים תשפ"ג(

 

: "הרב ]מרן הגרש"ז אויערבך תלמידו הגאון רבי יעקב מאיר זוננפלד שליט"א

 "כמו פשתן של אתרוגים "הפאות של פעם היוזצוק"ל[ אמר בזה"ל: 

 (35)הובא בקונטרס 'סגולה מכל העמים' עמ' 

 

 רבי משולם דוד סולובייצ'יק זצוק"להגאון 

 
 "כמו צמר פלדה"הפאות של פעם היו נראות 

 (35)הובא בקונטרס 'סגולה מכל העמים' עמ' 

 

 הגאון רבי יוסף ליס זצוק"ל

 
: "במקומינו )ליטא( לא רצו הנשים לכסות שער ראשן, ואפילו בקונטרס

הפאות היו נראות כגוש שער נוקשה פאה נכרית לא הסכימו לחבוש, כי 

היה זה מצד יצר הטוב, כי  -, ומי שהסכימה לחבוש פאה נכרית ומגושם

 פאה של זמניהם היתה מכוערת וגרועה הרבה משער"

 'הערות בענין פאה נכרית' עמ' כח(ב)בקונטרס דעת רבותינו. הובא 

 "ליפה על הראשכמו  -בנו שליט"א: "הפאות של פעם היו מפי 

 (35)הובא בקונטרס 'סגולה מכל העמים' עמ' 

 גבריםל קווי חיזוק
 074.796.2285                 ליבי ער

 073.347.9287        דברי רבותינו

 074.796.2328   הישכם אוהבים

 02.6647979   156ש. סוד החשמל

 נשיםל קווי חיזוק

 02.994.5047  בראש ובראשונה

 073.383.5300           מעל הטבע

 03.306.5636             בראש אחד

 

 : נציב השבוע
 

 בעילום שם •
 כל הישועותו בקרוב זרע בר קיימא

 מוקד השידוכים הארצי

 למעוניינים בכיסוי מטפחת בלבד

074.796.4285 
השאירו פרטים ושדכנים מנוסים 

 יחזרו אליכם במקרה של התאמה

 מוקד התפילות
מייחלים לשינוי בביתכם אך 

ללא הצלחה? שלחו את שמכם 

ושם האם ובל"נ ת"ח יתפלל 

 עבורכם ללא תמורה!

 הראשל"צ הגאון רבי מרדכי אליהו זצוק"ל

 
"פאות נוכריות היו בדורות הקודמים, איזה פיאות נוכריות? איזה יופי להם? 

. לא היו להם היו חושבים כאילו האשה שמה קש על ראשהאיזה הדר להם?... 

 לא יופי ולא הדר" 

 )שו"ת הרב(

 

 הגאון רבי מנשה קליין זצוק"ל ה'משנה הלכות' 

 
, אין זה כגוש שיער קשה ומגושם"אין ספק שהפאה נכרית של פעם שהיתה 

 צנוע..."

 אונגוואר בשב"ק פרשת וישלח התשע"ג(מ)נמסר ע"י בנו האדמו"ר 

 

 הגאון רבי אהרן צבי רומפלער זצוק"ל

 
אבל כהיום  בפיאות הישנות שהיו דומות לקש מלשער"וכל זה היה בקונטרס: 

 אחרי שנכנס בזה קליפת היצר הרע..."

 )בקונטרס התנערי מעפר קומי פרק ב' הע' ז(
 

 

 ארגנטינה –הגאון רבי יצחק שחיבר זצוק"ל 

 
"וזכורני כי בחלב בשנים כתיקונן היו כל הנשים מכסות את ראשן במטפחות 

וכיוצא. למרות שהיה בנמצא פאה נכרית. אבל צורה אחרת לגמרי ממה 

 "כי זה היה כמו כובע ממש בלי יופי והדר כללשנמצאת כעת, 

 (מכתבי ההלכה סימן קלב ןיצחק ירנ)בספרו 
 

 

 )ניתן לקבל במערכת(. מקורות ניתן למצוא בקונטרס 'דעת גדולים' המלא

 בינינו.דרשו,  ויקיפדיה,שעה טובה,  תמונות:

 

 :זצוק"ל כיצד היו נראות הפאות בעבר? עדויות מגדולי ישראל


